

追踪在新药研发的一线

关注于药学应用的前

Chinese Journal of Modern Applied Pharmacy

首页

期刊简介

编委会

广告服务

刊物订阅

联系我们

袁子民, 胡娜, 王静, 刘欢, 贾天柱. 肉豆蔻药材个体差异程度研究[J]. 中国现代应用药学, 2013, 30 (11):1189-1191

肉豆蔻药材个体差异程度研究

Study on the Individual Differences among the Seed Kernels of Nutmeg 投稿时间: 2013-01-09 最后修改时间: 2013-05-04

DOI:

中文关键词: 肉豆蔻 种仁 指纹图谱 个体差异

英文关键词:nutmeg seed kernels fingerprint individual differences

基金项目: 国家自然科学基金项目(81274084)

作者

单位

E-mail

袁子民

辽宁中医药大学, 辽宁 大连 116600

yuanzmin@163.com

胡娜

辽宁中医药大学, 辽宁 大连 116600

王静

辽宁中医药大学, 辽宁 大连 116600

刘欢

辽宁中医药大学, 辽宁 大连 116600

<u>贾天柱*</u>

辽宁中医药大学, 辽宁 大连 116600

iiatianzhu51@vahoo.com.cn

摘要点击次数:71

全文下载次数: 92

中文摘要:

目的 研究同批次肉豆蔻个体所含化学成分的差异程度。方法 采用高效液相色谱指纹图谱,1 谱柱为Diamonsil C_{18} (250 mm×4.6 mm,5 μm);流动相为甲醇-水,梯度洗脱,流速1.0 mL•mir 1 ,柱温:30 $^{\circ}$ %。检测波长:274 nm。结果 建立同批肉豆蔻药材10个种仁的指纹图谱,有15个共有峰,种仁间个体相似度在95%以上的有3个,在90%~95%之间有4个,在90%以下的有3个。结论 相同批肉豆蔻个体所含化学成分存在一定差异,本实验为肉豆蔻药材的质量控制提供科学的依据。

英文摘要:

OBJECTIVE To study the differences of chemical components among different seekernels of nutmeg in the same batch. METHODS HPLC fingerprint method was used with Diamonsil $\rm C^{}_{18}$ column(4.6 mm $\times 150$ mm, 5 μ m). The mobile phase consisted of methanol-

water, a gradient eluting agent, at the flow rate of 1.0 mL·min⁻¹. The column temperature was 30 °C, and the detective wavelength was 274 nm. RESULTS The fingerprints of ten seed kernels of nutmeg in the same batch were established which consisted of 15 common peaks. The similarity of 3 seed kemels of nutmegs was more to 95%, of 4 seed kemels of nutmegs between 90% and 95%, and three less than 90%. CONCLUSION There are some differences among different seed kernels of nutmeg in the

